
 

V měsíci listopadu několik tříd navštívilo ekologické zařízení Lipka a žáci tam 

absolvovali různé ekologické programy. 8. 11. Třída 3. A navštívila program Jak 

roste chléb, ve stejný den byla 3. B na programu Nech brouka žít a 23. 11. se 4. C 

zúčastnila programu Bylinky.  

Jak roste chléb 

8. 11. jsem jel do Brna do střediska ekologické výchovy Lipka. Jel js em se svou třídou 3. A  na 

celodenní program Jak roste chléb. Hráli jsme hry a zkoušeli mlátit cepem obilí. Upekli jsme 

si vlastní chléb a odnesli ho domů. Moc se mi to líbilo a rád na to vzpomínám. 

                                                                                                                                      Mikuláš Novotný 

V Lipce to bylo skvělé, mlátili jsme cepem. Pekli jsme chleba. Byli jsme rozděleni do skupinek, 

které se jmenovaly Kuchaři a Zástěrky. Prostě super. 

                                                                                                                                     Denisa Hromková 

Dne 8. 11. jsme jeli na Lipku do Brna. Nejdřív jsme si poslechli pohádku, potom jsme se 

rozdělili do dvou skupin, jedna šla mlít obilí a druhá pekla chleba. Nejvíce se mi líbilo, že jsem 

si mohl upéct chleba. 

                                                                                                                                            Samuel Salava 

Byli jsme na projektu: Jak roste chléb, kde jsme se učili výrobu chleba. Každý z nás si jeden 

malý upekl a potom jsme si vyzkoušeli mlácení cepem. Hráli jsme různé h ry a nakonec jsme 

se dívali na dokument o chlebu. Nejvíc jsem se těšil, až ochutnám svůj chleba, který se mi 

moc povedl. 

                                                                                                                                               Filip Brunclík 

Jeli jsme autobusem a dorazili v pořádku. Mlátili jsme cepem obilí a zpívali u toho písničku. 

Nakonec jsme se dívali na film. Byli jsme rozděleni do skupin Kuchařů a Zástěrek. Na začátku 

nám předvedli divadlo. Chléb jsme si vzali domů. 

                                                                                                                                         Marek Brunclík 

Se školou jsme jeli na Lipku. Vyplňovali jsme pracovní listy. Hlavním tématem bylo, z čeho 

upečeme chléb. Základ chleba je žito, oves, ječmen nebo pšenice. Chléb jsme si zkusili upéct.  

                                                                                    Laura Mátlová, rosický zpravodaj Rosa 



Pomalu se blížila chvíle, kdy se naši nejstarší žáci museli rozhodnout, na jaké 

škole chtějí dále pokračovat ve studiu a čím by chtěli v budoucnu být. V měsíci 

listopadu proběhla řada akcí, které by jim při rozhodování mohly pomoci. 

Tradičně se konal Veletrh středních škol na naší škole. O tuto akci je ze strany 

středních škol z okresu Brno-venkov a z Brna velký zájem. Zástupci těchto škol 

diskutují se žáky i jejich rodiči a předávají informace i různé brožurky o svých 

školách. Tentokrát se tento veletrh uskutečnil ve čtvrtek 24. listopadu. 

V následujícím týdnu pak deváťáci byli na Úřadu práce Brno-venkov v Brně, kde 

zjišťovali, jaké mají předpoklady a schopnosti a jaký typ střední školy by jim 

vyhovoval. 

Přemýšlení o výběru školy uveřejnil časopis Rosník: 

Moje cesta na střední školu 

Moje cesta na střední školu je složitá, protože vůbec nevím, na jakou školu půjdu. Byla jsem 

na veletrhu SŠ na naší škole. Tento veletrh mi moje rozhodování nijak neusnadnil. Ale 

alespoň už tuším, o jakou školu bych měla zájem. Minulý rok jsem využila dne otevřených 

dveří na Biskupském gymnáziu. Moc se mi tam líbilo, protože to není obrovská škola a všichni 

tam jsou jako jedna velká rodina. Je mi to moc sympatické. Po návštěvě veletrhu SŠ na 

Brněnském výstavišti jsem se ujistila, že by mi tato škola opravdu vyhovovala. Pro ještě větší 

jistotu jsem se znovu zúčastnila dne otevřených dveří. Jsem ráda, že vím alespoň jednu školu 

a doufám, že i tu další si zvolím správně. 

                                                                                                                             Anna Švihálková, 9. B 

Můj výběr střední školy se po veletrhu středních škol na naší škole příliš nezměnil. Dozvěděla 

jsem se však spoustu užitečných informací. Školu jsem měla vybranou už před veletrhem. 

Rozhodovala jsem se podle toho, co mě baví, jaké se tam vyučují předměty a na jakou 

vysokou školu bych potom mohla jít. Ze začátku pro mě rozhodování nebylo vůbec 

jednoduché. Musela jsem si ujasnit svá pro a proti a hlavně si upřímně říct, na co skutečně 

mám. A protože ráda komunikuji s  lidmi a mám smysl pro pořádek, rozhodla jsem se jít na 

obor sociálně právní. Věřím, že v tomto oboru najdu uplatnění a práce mě jednou bude 

bavit. 

                                                                                Vendula Žouželková, 9. B, školní časopis Rosník 

 

Dne 22. listopadu na naši školu opět zavítala hudební skupina Réva se svým 

vystoupením. Koncert zhlédly třídy 1. stupně.  


